
O B E C    J E N I Š O V I C E 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva obce č. 1/23 

dne 19.1.2023 

 

Jednání se konalo ve čtvrtek dne 19.1.2023 od 19 hod. do 20:30 hod. v zasedací místnosti 

Obecního úřadu v Jenišovicích 

___________________________________________________________________________ 

 

Přítomni:   9 členů zastupitelstva dle prezenční listiny 

Nepřítomni:   2 

Zástupci veřejnosti:  v počtu 5 

 

Program:   

    
                                           1. Zahájení 

                                           2. Informace 

                                           3. Žádost o dotaci na akci „Oprava márnice na hřbitově“  

                                           4. Žádost o dotaci na akci „Žulový pomník v Odolenovicích“ 

                                           5. Obecně závazná vyhláška obce o zákazu konzumace alkoholických nápojů 

                                               na veřejně přístupném místě 

                                           6. Různé 

                                           7. Diskuze 

                                           8. Závěr 

 

 

Ad 1 / Zahájení 

Jednání zahájila a vedla místostarostka M. Bernardová. Po uvítání přítomných konstatovala 

usnášeníschopnost řádně svolaného zastupitelstva a dala schválit předložený program zasedání 

(schváleno hlasováním 9-0-0, pro 9,  proti 0, zdržel se 0, dále již jen číselné vyjádření hlasování 

9-0-0). Zapisovatelem navrhla Leoše Bernarda (9-0-0), ověřovateli Lukáše Veselého a Romana 

Knoblocha (9-0-0).  

 

Usnesení č. 1/1/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání.  

(9-0-0) 

 

Dále byla přednesena Monikou Bernardovou zpráva o plnění usnesení z minulého zasedání: 

 

Došlo k vypracování kupních smluv na odsouhlasené prodeje pozemků, byla odeslána žádost o 

dotaci na plánované pumptrack hřiště. Orgán dohledu odsouhlasil znění naší vyhlášky o zákazu 

pití alkoholu. Probíhá příprava zpracování podkladů k výběrovému řízení na pumptrack. 

Probíhala průběžná příprava voleb. S ohledem na plán pokusit se o zajištění dotace na 

rekonstrukci fotbalových kabin, došlo ke kontrole smluvního vztahu, když je potřeba tento dát 

do souladu se stavem faktickým, kdy užívání hřiště probíhá bezplatně a je tak třeba smlouvu 

nájemní změnit na smlouvu o výpůjčce, což vyžaduje zveřejnění záměru, k němuž po 

odsouhlasení znění smlouvy dojde. Současně byly zjišťovány dotační podmínky na akce 

plánované dle odsouhlaseného Plánu akcí na rok 2023, kdy žádosti o dotace je třeba mít 

odsouhlasené zastupitelstvem, proto se dnes budou tři plánované žádosti schvalovat na dnešním 

jednání.  

 



Unesení č. 2/1/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o plnění usnesení z minulého zasedání bez připomínek. 

(9-0-0) 

 

Ad 2 / Informace  

Dne 11.2.2023 bude pořádán fotbalový ples v ZŠ Jenišovice, včetně maškarního plesu pro děti 

s tombolou a překvapením. Na březen se pak chystá koncert sboru Pomněnek ze ZŠ Jenišovice, 

který bude cílen na generaci VNV, s možností po koncertě posedět u svařeného vína 

v prostorech sálu na OÚ. S ohledem na sdělení poptávky o obnovu obecních zájezdů do divadel 

zjišťujeme náklady a možnosti dopravy a lístků, ceny jsou však velmi vysoko oproti letům 

minulým. 

 

Usnesení č. 3/1/2023 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace místostarostky.  

(9-0-0) 

 

Ad 3 / Žádost o dotaci na akci „Oprava márnice na hřbitově v obci Jenišovice“  
Místostarostka k bodu uvádí: V plánu akcí na rok 2023 jsme na minulém zasedání odsouhlasili 

pod bodem 3. opravu márnice na hřbitově. Rádi bychom se pokusili zajistit alespoň část 

plánovaných nákladů přes dotaci Ministerstva zemědělství ČR – Dotační program č. 129 660 – 

Údržba a obnova kulturních a venkovských prvků pro rok 2023. 

 

Usnesení č. 4/1/2023 - ZO schvaluje v souladu s plánem rozvoje obce a se schváleným 

strategickým rozvojovým dokumentem obce podání žádosti na projekt „Oprava márnice na 

hřbitově v obci Jenišovice“ do Dotačního programu č. 129 660 – Údržba a obnova kulturních 

a venkovských prvků pro rok 2023, vypsanou Ministerstvem zemědělství ČR s tím, že zbývající 

část nákladů této akce (vlastní podíl žadatele), bude hrazena z rozpočtu obce, kde zůstanou tyto 

prostředky pro uvedenou akci vyčleněny až do potřeby jejich úhrady.  

(9-0-0) 

 

Ad 4 / Žádost o dotaci na akci „Žulový pomník v Odolenovicích“ 

Místostarostka k uvedenému bodu uvádí: v Odolenovicích před bývalou školou se nachází 

žulový pomník, který je zanesen v evidenci válečných hrobů. Ministerstvo obrany vypisuje na 

zachování a obnovu historických hodnot takového charakteru dotace, u nichž se podávají 

žádosti o ně, aktuálně do 31.1.2023 s tím, že žádosti jsou zahrnuty do rozhodování na 

následující rok. Nyní můžeme odeslat žádost o dotaci, a pokud bude úspěšná, akce bude 

realizována v roce 2024. Podmínkou podání žádosti je schválení podání této žádosti 

zastupitelstvem obce.  

 

Usnesení č. 5/1/2023 - ZO schvaluje investiční záměr k realizaci akce „Žulový pomník 

v Odolenovicích“ a podání žádosti o státní dotaci na akci „Žulový pomník v Odolenovicích“, 

v rámci programu Zachování a obnova historických hodnot, I-Dotace na zabezpečení péče o 

válečné hroby – u Ministerstva obrany. 

(9-0-0) 

 

Ad 5 / Obecně závazná vyhláška obce o zákazu konzumace alkoholických nápojů  

na veřejně přístupném místě  

Místostarostka k uvedenému bodu uvádí: Vyhláška byla již předjednána, čekalo se na schválení 

orgánem dozoru. Zástupci veřejnosti kvitují přijetí dané vyhlášky a popisují problémy, které 

s jevem, jež má vyhláška ambici eliminovat, mají. Doplňují, že nejde jen o pití alkoholu před 



dětmi, ale zejména o na něj navazující chování, jako je nepořádek, hluk, nevhodné chování – 

pokřikování na nezletilé, vykonávání potřeby, apod. to vše před zraky mnohdy i přítomných 

dětí.  

 

Usnesení č. 6/1/2023 ZO schvaluje OZV o zákazu konzumace alkoholických nápojů na 

veřejně přístupném místě.  

(9-0-0-) 

 

Ad 4 / Různé 

a) Místostarostka konstatuje potřebu projednání podání žádosti o dotaci na další 

z plánovaných akcí, a to s odkazem na informace, jež byla zastupitelům před jednáním 

zaslána. Shrnuje, že se zvažuje možnost využít dotace kraje na silnici na Rovince (kraj 

lze žádat pouze o jednu dotaci, buď márnice, nebo tato silnice, proto byla márnice 

zařazena mezi žádosti o dotaci ministerstva zemědělství – hlasováno již výše), vzhledem 

k uvedenému, pod tímto bodem navrhujeme rovněž schválení podání žádosti na projekt 

„Oprava silnice na Rovince“. Jednalo by se o dotaci vyhlášenou Libereckým krajem 

v rámci programu č. 2.1. – Program obnovy venkova, kde je třeba doložit souhlas 

zastupitelstva s účastí obce na daném projektu a s vyčleněním finančních prostředků na 

vlastní podíl financování, jakož i potvrzení, že daný projekt je v souladu se strategickým 

rozvojovým dokumentem obce. 

 

Usnesení č. 7/1/2023 ZO schvaluje v souladu s plánem rozvoje obce a se schváleným 

strategickým rozvojovým dokumentem obce podání žádosti na projekt „Rekonstrukce 

komunikace Na Rovince“ do programu č. 2.1. – Program obnovy venkova, vyhlášeným 

Libereckým krajem, a úhradu zbývající část nákladů této akce (vlastní podíl žadatele) z 

rozpočtu obce, v rozpočtu obce zůstanou tyto prostředky pro uvedenou akci vyčleněny až do 

potřeby jejich úhrady. 

 

b) Vývoj ohledně technického pracovníka. Místostarostka seznamuje přítomné s vývojem 

ohledně zveřejněné poptávky na doplnění údržby obce. Konstatuje, že nabídky dosud 

přicházely od zájemců, kteří nesplňovali požadavky, jež obec má či nesouhlasili 

s odměnou, kterou obec může nabídnout a situace směřovala spíše k tomu, že bude 

vícero subjektů, pro provádění prací. 

 

c) Vývoj ohledně technického pracovníka. Místostarostka seznamuje přítomné s vývojem 

ohledně zveřejněné poptávky na doplnění údržby obce. Konstatuje, že nabídky dosud 

přicházely od zájemců, kteří nesplňovali požadavky, jež obec má či nesouhlasili 

s odměnou, jež obec může nabídnout a situace směřovala spíše k tomu, že bude vícero 

subjektů, kteří budou práce provádět. 

 

Dále bylo konstatováno, že v rámci sportovního klubu se řeší, zda by nebylo vhodnější přenést 

správu hřiště na obec (tedy budoucího technického pracovníka), k tomu je doplněna informace 

od pana starosty, pokud jsou výhrady k placení správce hřiště ve výboru sportovního klubu lze 

zkusit získat další zájemce, o dobrovolnou práci na údržbě, pokud nikdo není, nebude jiná 

možnost než práci na údržbě hradit. Pokud jde o problematiku dopadu zavedení dohody o 

pracovní činnosti do režie SK, s níž má SK problém, jest konstatováno, že s tímto je možné 

zajistit pomoc dalšího subjektu (daňového poradce), o čemž nyní SK jedná. Současně je SK 

doporučeno, aby jeho žádost o dotaci byla rozčleněna dle jejího účelu na tři žádosti – provoz, 

energie a údržba hřiště.  



S věcí však dále souvisí nabídka na práci pro obec na plný úvazek, jež vzešla od pana …………, 

jež je současně uvažován jako správce hřiště pro SK, s čímž místostarostka zúčastněné rovněž 

seznamuje.  

 

Přijetí pracovníka obce pro údržbu na plný úvazek je ke zvážení, minimálně je ještě jeden další 

zájemce, definitivní rozhodnutí by bylo činěno až na dalším zasedání. Pak by se uskutečnil 

pohovor se zájemci, jejich představa o výši platu atd.  Bylo dále doplněno stanovisko pana 

starosty, že údržbu hřiště pracovníkem obce pro aktivitu SK, považuje pan starosta za 

nevhodné, obec nemá suplovat práci SK. SK je spolek, právnická osoba s IČ, podmínky pro 

vlastní činnost si musí zajistit sám. Obec, vychází SK maximálně vstříc, zajistila prakticky 

zdarma pronájem zázemí pro činnost a v rozpočtu na rok 2023 vyčlenila dle svých propočtů (od 

SK nebyl dodán žádný podklad) i částku na činnost i údržbu. Zatím nebyla ze strany SK 

vyčíslena ani hodinová náročnost údržby hřiště za měsíc v sezóně. Po doplnění podkladů bude 

projednáno na dalším zasedání. Předseda SK k uvedenému sděluje, že práce všech 

zúčastněných na chodu SK je dobrovolná, že nikdo za tuto práci nepobírá odměnu a jde tak o 

zcela neziskovou organizaci, která veškeré své prostředky investuje do pořádání akcí pro 

občany obce a fungování sportovních oddílů.   

 

Jednotliví zastupitele se k věci chtějí postupně vyjádřit. Domnívají se, že práce pro technického 

pracovníka, jež by naplnila pracovní dobu na plný úvazek, na obci je dostatek, a to i v zimním 

období, zdůrazňují např. potřebu údržby řady vnitřního vybavení. Renovaci laviček, stolů, 

přípravu strojů na jarní sezónu, denní kontrolu obce, košů, zastávek, nepořádku, že bude 

dostatek této práce od jara do podzimu, není pochyb. Pokud by navíc takového pracovníka obec 

měla, mohla by si dovolit umístění více košů, což nyní, kdy nejsou řádně vynášeny ani koše 

stávající, nelze.  

 

K věci se vyjadřují rovněž zástupci veřejnosti, kteří již v minulosti zasílali své podněty 

k údržbě, některé ze svých podnětů i nyní opakují a vyjadřují přesvědčení, že s údržbou je třeba 

něco činit, a pokud se neshodne vedení obce na rozsahu prací, nechť je pracovník přijat na dobu 

určitou, jež ukáže jeho potřebnost.   

 

Zastupitele se shodují, že by bylo vhodné na dalším zasedání věc projednat, ale mít k dispozici 

již konkrétní informace o tom, co jednotliví zájemci o práci o obec požadují, co nabízí a jaké 

finanční podmínky jsou pro ně přijatelné.  

 

d) V závěru jednání je ještě doplněno několik podnětů ze stran zastupitelů a veřejnosti:  

 

 potřeba prověření vzniku hromady za poldrem směrem od Skaliček zpět do Jenišovic 

 potřeba opravy světel ve Skaličkách 

 občané postrádají zveřejňování zápisů z jednání zastupitelstva na webu obce 

 žádost o prověření stavu jednání ohledně odkupu nemovitosti bránící dokončení 

chodníku z Marjánky – nemovitost před kruhovým objezdem je ve stavu, jež dle občanů 

ohrožuje okolí – zvážení podání podnětu na SÚ 

 podnět ohledně prověření situace v „Roklince“, „Strži“ – jde o stezku, jež využívají 

zejména děti při docházení do školy v místě spojujícím Odolenovice s cestou vedoucí 

ke škole v Jenišovicích – chybí zde osvětlení, zpevnění, je třeba renovace zábradlí, cesta 

zejména v zimě velmi klouže a je nebezpečná.  

 

Termín dalšího zasedání je stanoven na 2.3.2023. 

 



PŘEHLED PŘIJATÝCH USNESENÍ: 

 
Přehled přijatých usnesení z 1. zasedání Zastupitelstva obce Jenišovice ze dne 19.1.2023 

 

Usnesení č. 1/1/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání 

Usnesení č. 2/1/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o plnění usnesení z minulého zasedání bez připomínek. 

Usnesení č. 3/1/2023 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí sdělené informace. 

Usnesení č. 4/1/2023 
Zastupitelstvo schvaluje v souladu s plánem rozvoje obce a s již zastupitelstvem schváleným 

strategickým rozvojovým dokumentem obce podání žádosti na projekt „Oprava márnice na 

hřbitově v obci Jenišovice“ do Dotačního programu č. 129 660 – Údržba a obnova kulturních 

a venkovských prvků pro rok 2023, vypsanou Ministerstvem zemědělství ČR s tím, že 

zbývající část nákladů této akce (vlastní podíl žadatele), bude hrazena z rozpočtu obce, kde 

zůstanou tyto prostředky pro uvedenou akci vyčleněny až do potřeby jejich úhrady. 

Usnesení č. 5/1/2023 
Zastupitelstvo schvaluje investiční záměr k realizaci akce „Žulový pomník 

v Odolenovicích“ a podání žádosti o státní dotaci na akci „Žulový pomník v Odolenovicích“, 

v rámci programu Zachování a obnova historických hodnot, I-Dotace na zabezpečení péče o 

válečné hroby – u Ministerstva obrany. 

Usnesení č. 6/1/2023 

Zastupitelstvo schvaluje OZV o zákazu konzumace alkoholických nápojů na veřejně 

přístupném místě.  

Usnesení č. 7/1/2023 Zastupitelstvo obce schvaluje v souladu s plánem rozvoje obce a se 

schváleným strategickým rozvojovým dokumentem obce podání žádosti na projekt 

„Rekonstrukce komunikace Na Rovince“ do programu č. 2.1. – Program obnovy venkova, 

vyhlášeným Libereckým krajem, a úhradu zbývající část nákladů této akce (vlastní podíl 

žadatele) z rozpočtu obce, v rozpočtu obce zůstanou tyto prostředky pro uvedenou akci 

vyčleněny až do potřeby jejich úhrady. 

 

 

 

 

Zapsal:  Leoš Bernard    23.1.2023 

  

Starosta :    Bohumil Bradáč 

 

Zastoupen místostarostkou:   Monikou Bernardovou  

 

 

Ověřil:  Lukáš Veselý 

 

  Roman Knobloch 


